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Dávid Gabriella 
illatszerész

Illatszerkisüzem 
Székelyhídon
Nagy meglepetéssel értesültem arról, hogy 
illatszereket előállító kisüzem működik 
Székelyhídon. Ezért nem sokat gondolkodtam,  
és felkerestem tulajdonosát, Dávid Gabriellát.

Dávid Gabriella Margittán született 1986. 
szeptember 11‑én, óvodába és III.  osztályos 
koráig iskolába is ott járt, utána édesanyjá-
val Nagyváradra költözött. Itt elvégezte az ál-
talánost az Onisifor Ghibuban, intenzív fran-
cia nyelv szakos osztályban, majd a Mihai 
Viteazul Műszaki Középiskolában érettségi-
zett. Ezután Bukarestben a Christine Valmy 
Nemzetközi Akadémián kozmetikát tanult.

– Az egyik tanárnőm Ana Aslan vegyésze 
volt, tőle tanultam meg, hogyan készítsünk 
krémeket, a recepteket. Miután haza jöttem, 
nem dolgoztam a szakmában, egyetemet vé-
geztem előbb közgazdasági, majd jogi sza-
kon, valamint pszichológiát is tanultam, az-
tán jött a mesteri, majd a doktor fokozat 
megszerzése. Bukarestben doktoráltam bio‑
közgazdaságtanból, s az alatt a három év alatt 

a fővárosban laktam, és együttműködtem egy 
céggel, amely kollagéngyárat épített egy nyer-
tes pályázat révén. Készterméket kellett létre-
hozniuk az általuk előállított kollagénből, és 
így jött az ötlet, hogy csináljunk kozmetikai 
termékeket. Vegyészekkel együtt fejlesztet-
tünk ki egy gyönyörű kollekciót, komplex arc-
kezelést, amelynek hét termék a része.

Miután doktorált, 2018‑ban, Gabriella ha-
zajött, és lehetősége nyílt egy vállalkozói pá-
lyázaton részt venni. Egy kozmetikai gyár 
létrehozására pályázott, és nyert. 2019 janu-
árjában alapította meg a cégét, de mire mű-
ködni kezdhetett volna a kisüzem, jött a világ-
járvány.

– Milyen termékeket akart itt gyártani?
– Az első ötlet kozmetikai készítmény volt: 

összeállítottunk két olyan ajakápolót, aminek 
a három hónapos használatával ugyanazt a 
hatást lehet elérni, mint a beinjekciózással. 
Ám ezzel nincs injekció, nincs orvosi beavat-
kozás. Aztán ezt az ötletet a parfümgyártásra 
cseréltük. De a koronavírus‑világjárvány kitö-
rése miatt gyorsan át kellett állni, mást kellett 
előállítani, hiszen tudtuk, hogy a járvány ide-
jén senki sem vásárol majd parfümöt. Ekkor 
kézfertőtlenítőt kezdtünk gyártani. Igazából ez 
volt az első termékünk. Most lakásillatosítót 
készítünk tíz illatban, és dolgozunk egy női és 
egy férfi parfümön is, de ezek a termékek még 
vizsgálati szakaszban vannak, mivel az egész-
ségügyi minisztérium a járvány miatt felfüg-
gesztette egy csomó laboratórium tevékenysé-
gét. A termékcsalád lesz az Erdély csokra: ez 
magában foglalja majd a kétféle parfümöt, a 
lakásillatosítót és szójagyertyát.

– Miért éppen Székelyhidat választotta, 
miért ott alapította a kisüzemet?

– Egyrészt volt ott egy bérelt üzlethelyisé-
günk, ebben működik most az üzem, a bérle-
ti díj is elfogadható, másrészt azért is válasz-
tottuk ezt a várost, mert csendes, jó hely. Az 
üzemben egyelőre egyedül dolgozom, nem en-
gedhetek meg magamnak alkalmazottat, mi-
vel a felhasznált alapanyagok borzasztóan drá-
gák. No meg én nagyon‑nagyon odafigyelek 
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Lakásillatosítók 
is készülnek 
a székelyhídi 
illatszergyárban

Járványidőszakban 
a kozmetikai 
cikkek helyett 
fertőtlenítőket 
gyártott

a termékekre, a receptben előírt standardokat 
betartom, de félő, hogy ha jön egy alkalma-
zott, nem azt a mennyiségű alapanyagot fogja 
felhasználni, hanem kevesebbet vagy többet. 
Ezt nagyon fontosnak tartom, én biztonságot 
szeretnék magamnak is, a vevőnek is; azt sze-
retnénk, ha a vevők határtalanul meg volná-
nak elégedve termékeinkkel. De úgy igazából 
meg sem érzem, hogy egyedül dolgozom, sze-
retem, amit csinálok, és tudom, hogy amit el-
készítek, az megfelel a vásárló igényeinek.

Az illatszergyáros egyébként szinte naponta 
ingázik autóval, az úgynevezett papírmunkát 
Váradon végzi el. Ebből pedig igen sok van.

– Mindenféle engedélyre szükség van, s 
mivel az alapanyagok kilencven százaléka kül-
földről érkezik, a kísérő iratokat le kell fordí-
tani román nyelvre. Minden termékre külön-
böző laborvizsgálatok szükségesek, és ami a 
legfontosabb, van egy toxikológiai jelentés is, 
ami a termékek biztonságát igazolja számunk-
ra és a vevők számára is.

– A parfümgyártáshoz szükséges szakmai 
ismereteket hogyan szerezte?

– Elvégeztem egy parfümőriskolát Párizs-
ban, de elvégeztem egyet Thaiföldön is, és 
természetesen rendszerint részt veszek a há-
rom‑négy napos tanfolyamokon is. Ismerni 
kell a legújabb változásokat, a gyártási újdon-
ságokat, a piac igényeit. Ezenkívül együttmű-
ködöm egy törökországi gyárral. Ez Svájcban 
is jelen van, és jelenleg a világon a legnagyobb 

esszenciakészítő. Nagyon sok alapanyagot et-
től a gyártól vásárolok.

– Aránylag új vállalkozásként hogyan tud-
ja megismertetni a termékeit, miként folyik 
az értékesítés?

– Van egy weboldalunk, de épp most le-
állítottuk, mivel fejlesztjük. Amikor 2019‑ben 
megterveztük, akkor volt az embernek egy 
meglátása, de az ma már nem tetszik. Egy bu-
karesti cég szakemberei teljesen újratervezik, 
és rövidesen újra elérhető lesz az oldalunk. 
Most várok Izraelből egy házaspárt, jönnek 
tárgyalni, mert mi saját brandeket is kidolgo-
zunk. Ez abból áll, hogy idejön valaki, van egy 
álma, például testápolót szeretne a saját neve 
alatt, ő elmondja, milyen illatot képzel el, mi-
lyen hatást akar elérni, mi legyen a neve. Mi 
pedig elkezdjük megalkotni az elképzeléseit: 
kidolgozzuk a receptet a termékre, megtervez-
zük a logót, az egész marketinget, egészen ad-
dig dolgozunk, amíg a megrendelő elviszi az 
áruját, és úgy értékesíti, ahogy ő jónak látja.

Dérer Ferenc

Saját kisüzemében maga állítja elő a termékeket




